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Terwijl de zomer aanbreekt, stonden de politieke gemoederen allerminst stil. In alle vier de 

gemeenten van de Bollenstreek klonken de stemmen van inwoners luid en duidelijk, van 

schoolproblemen in Hillegom tot participatiekwesties in Noordwijk, en van zorgen over 

windturbines tot discussies over opvanglocaties en financiële keuzes in Teylingen. 

In deze nieuwsbrief blikken we terug op een maand vol inspraak, confrontatie én hoopvolle 

signalen. Want ook al lijken besluiten soms al genomen, inwoners maken nog altijd het 

verschil. 

Hillegom 

Basisschool De Toermalijn: nieuwbouw pas in 2028  

Sinds de inspreekactie op 28 mei is er achter de schermen veel gebeurd. Sandra 

Meeuwissen, die als ouder én namens Bollenstreek aan Zet betrokken is bij dit dossier, blijft 

in gesprek met de gemeente om de situatie voor leerlingen en personeel van basisschool De 

Toermalijn onder de aandacht te houden. 

De gemeente erkent inmiddels dat het schoolgebouw, daterend uit 1971, het einde van zijn 

technische levensduur heeft bereikt. Toch staat de nieuwbouw pas gepland ná 2027, als de 

bouw van basisschool De Giraf is afgerond. Dat betekent dat De Toermalijn mogelijk pas 

vanaf 2028 een nieuw gebouw krijgt. Tot die tijd is het schoolbestuur verantwoordelijk voor 

onderhoud; ondanks blijvende klachten over kou, schimmel en muizenoverlast. 

De gemeente onderzoekt momenteel: 

• Tijdelijke huisvesting, bijvoorbeeld in noodlokalen; 

• De mogelijkheid tot combinatiebouw met woningen; 

• Een ouderavond in het nieuwe schooljaar, waar ook wethouder Van Rijn aanwezig 

zal zijn. 

Er is erkenning, maar nog geen echte oplossing. De problemen zijn actueel, de oplossing 

nog jaren ver weg. Bollenstreek aan Zet blijft dit dossier kritisch volgen en dringt aan op 

meer urgentie. 

Wil je hier iets aan bijdragen? Heb je ervaring of ideeën? Laat het ons weten via: 

info@bollenstreekaanzet.nl 

 

Lisse  

Geen nieuwe ontwikkelingen, maar we blijven alert op de provincie. Er zijn sinds de vorige 

nieuwsbrief geen nieuwe besluiten genomen in Lisse. Een brief richting provincie over 

windturbine-locaties is nog geen besluit, nadat voorstellen op 23 mei werden uitgesteld 

vanwege verdeeldheid in de raad. Voorlopig ligt alles stil: de gemeente wacht op de 

Omgevingseffectrapportage (OER) van de provincie en op de definitieve landelijke 

ontwerpregels. Bollenstreek aan Zet houdt Lisse scherp in de gaten, maar richt haar pijlen 

met name op de provinciale besluitvorming. Zodra de OER en locaties openbaar zijn 

(verwacht rond augustus 2025) sturen we onze inspraak en protesten gericht naar de 

Provinciale Staten 
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Teylingen 

De commissie DEB van Teylingen besprak op 18 juni een voorstel van FVD Teylingen om 

een referendum te houden over de vestiging van een AZC voor 80 alleenstaande 

minderjarige asielzoekers in Voorhout. Het doel: inwoners de mogelijkheid geven 

rechtstreeks hun stem te laten meewegen bij zo’n ingrijpend besluit. 

Uitslag commissievergadering: 

Er was geen meerderheid voor het voorstel. Een meerderheid van de commissie, waaronder 

partijen als CDA, ChristenUnie, PvdA en Trilokaal, wees het referendumvoorstel af.  

• De huidige referendumverordening sluit ruimtelijke besluiten – zoals woningbouw of 

het wijzigen van bestemmingsplannen – expliciet uit voor een volksraadpleging  

• Partijen als CDA en ChristenUnie hielden vast aan bestaande alternatieven zoals 

burgerpanels en buurtbijeenkomsten 

• PvdA-fractievoorzitter Witteman sprak over “misbruik van democratisch instrument” 

als een referendum alleen zou dienen om het AZC te blokkeren  

FvD en Partij voor Teylingen stemden vóór, maar zonder voldoende steun werd het 

referendumvoorstel verworpen en krijgt u als inwoner (voorlopig) niet het laatste woord over 

dit besluit. 

Kadernota 2026–2029: wie betaalt straks de rekening? 

Op donderdag 10 juli bespreekt de gemeenteraad van Teylingen de nieuwe Kadernota, 

waarin het financiële en beleidsmatige kompas voor de komende jaren wordt uitgezet. Door 

het aankomende ‘ravijnjaar’ (2026) staat de gemeente – net als veel andere gemeenten – 

voor scherpe keuzes. 

Op basis van het rapport van Berenschot selecteerde het college een reeks bezuinigings- en 

belastingmaatregelen. Daarbij wordt richting gegeven aan onder andere: 

• Welk sociaal beleid behouden blijft – en wat mogelijk verdwijnt (zoals ondersteuning 

via Wmo en jeugdhulp); 

• Verhoging van lokale lasten, waaronder OZB, leges, hondenbelasting (vanaf 2027) 

en toeristenbelasting; 

• Investeringen in woningbouw, duurzaamheid en veiligheid; 

• De toekomst van voorzieningen voor jeugd, zorg en kwetsbare groepen. 

Veel keuzes raken direct aan wat inwoners voelen in hun portemonnee én wat zij mogen 

verwachten van hun gemeente. Wie krijgt nog ondersteuning? Wat kan nog gefinancierd 

worden? En wie draagt uiteindelijk de lasten? 

Wat kunt u doen als inwoner? 

Tijdens de raadsvergadering is er inspreekrecht. U kunt dan maximaal 5 minuten het woord 

voeren over wat u raakt of zorgen baart in de kadernota. 
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🗓 Donderdag 10 juli 2025 

         18:30 uur 

      Raadzaal, Bestuurscentrum Voorhout 

       Aanmelden via: 

gemeenteraad@raadteylingen.nl 

t.a.v. Mevr. M. van Egeraat (griffier) 

Graag uw aanmelding én inspreektekst (max. 600 woorden) vóór woensdagavond 9 juli. 

 

Noordwijk  

Participatiebeleid 

Op 5 juni stond de Nota Overheidsparticipatie op de raadsagenda. Opmerkelijk genoeg 

werden juist bij dit onderwerp twee inwoners in eerste instantie geweerd als insprekers. 

De reden, zoals door de griffier benoemd: zij hadden eerder al over het onderwerp 

ingesproken en mochten daarom niet nogmaals het woord voeren. Terwijl het nu juist ging 

om de definitieve besluitvorming. Pas na inhoudelijke toetsing van hun inspraakteksten werd 

alsnog toestemming verleend om te spreken, vlak voor aanvang van de raadsvergadering. 

Tegelijkertijd bleek: 

• De gemeente beschikt sinds 2019 niet meer over een geldige 

referendumverordening; 

• Eerder verstrekte schriftelijke antwoorden aan raadsleden bleken onjuist; 

• Er volgde geen rectificatie richting de raad, die toch over de nota besloot. 

Na hernieuwde toestemming spraken Cathy Averdieck (Bollenstreek aan Zet) en Rob 

Besselink (Plasticfantastic) alsnog in. Als gevolg daarvan werd het agendapunt op het 

laatste moment van hamerstuk naar bespreekstuk omgezet. 

Toch stemde de raad uiteindelijk unaniem vóór de nota. Wat betekent dit? 

• Inwoners kunnen geen participatie meer aanvragen bij lopend of vastgesteld beleid; 

• Participatie is alleen mogelijk als het college dit vooraf toelaat; 

• Vaste vormen zoals referendum en burgerinitiatief verdwijnen uit beeld; 

• Inspraak wordt van een democratisch recht teruggebracht tot beleidsoptie van 

bovenaf. 

Een klein lichtpuntje: de raad gaf aan opnieuw te willen kijken naar de 

referendumverordening. 

Inspraak bij fractie VVD Noordwijk 

Op uitnodiging van de VVD-fractie in Noordwijk gaf Bollenstreek aan Zet tijdens een 

fractieoverleg een korte toelichting op waar het initiatief voor staat. In tien minuten werd de 

nadruk gelegd op drie punten: 
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• Transparantie: inzicht in hoe besluiten tot stand komen en wat er met inwonersinput 

gebeurt; 

• Thema-avonden: waar inwoners en raadsleden in gesprek kunnen over actuele 

onderwerpen; 

• Agenderingsrecht voor inwoners: de mogelijkheid om onder vooraf gestelde 

voorwaarden onderwerpen op de politieke agenda te zetten. 

Er werd benadrukt dat het initiatief gedragen wordt door een bredere groep betrokken 

inwoners, van wie niet iedereen publiek zichtbaar wil zijn, maar die wel actief meedenken. 

De VVD toonde zich bereid tot een open gesprek en gaf aan de website en Facebookpagina 

van Bollenstreek aan Zet te zullen bekijken. 

Hopelijk leidt dit niet alleen tot begrip, maar ook tot actie. 

Inspraak over onderstation Freesialaan: Schaapsherdertje onder druk 

Op 3 juli sprak Cathy Averdieck opnieuw in bij de gemeenteraad, dit keer over de plannen 

voor een groot elektriciteitsstation aan de Freesialaan, op de locatie van kinderboerderij ’t 

Schaapsherdertje. 

Zij uitte ernstige zorgen over het ontbreken van een Milieu Effect Rapportage (MER), of zelfs 

maar een voorafgaande MER-beoordeling. Volgens Europese richtlijnen is zo’n toets 

verplicht bij projecten die mogelijk aanzienlijke gevolgen hebben voor de leefomgeving – 

zeker bij gezondheidsrisico’s zoals geluid, straling en visuele overlast. Toch is dat hier 

volledig genegeerd. 

Daarnaast werden kritische vragen gesteld over: 

• De rol van Holland Rijnland als coördinator van een second opinion, terwijl deze 

partij bestuurlijk betrokken is bij het regionale energiebeleid; 

• De keuze voor Witteveen+Bos als uitvoerder van deze second opinion – een 

adviesbureau dat werkt voor zowel overheden als netbeheerders zoals Liander, en 

daarmee geen vanzelfsprekende onafhankelijkheid heeft; 

• De sturende toon van Liander, die nog vóór aanvang van het onderzoek stelde dat 

de Freesialaan de “enige geschikte locatie” zou zijn. 

Er werd opgeroepen tot zorgvuldigheid en juridische houdbaarheid vóór onomkeerbare 

keuzes worden gemaakt. Want zonder degelijk en transparant proces staat niet alleen het 

vertrouwen van inwoners onder druk, maar ook de legitimiteit van besluitvorming. 

 

Bollenstreek 

Provincieavond over windturbines: zorgen gedeeld in Den Haag 

Op maandag 7 juli organiseerde JA21 in het provinciehuis van Zuid-Holland de bijeenkomst 

“Slagzijde van windturbines”. Op verzoek van JA21 stelde Bollenstreek aan Zet het 

programma samen en nodigde de sprekers uit. 

Peter de Lange, Bert Weteringe en Roland van Giesen belichtten vanuit verschillende 

invalshoeken de risico’s van grootschalige windturbineprojecten: van gezondheidsklachten 



 

Nieuwsbrief Juni 2025 

tot aantasting van natuur en landschap, en van juridische onzekerheden tot het ontbreken 

van eerlijke participatie. 

De zaal was goed gevuld met inwoners en experts uit de regio. Een krachtig signaal aan de 

provincie: de zorgen leven breed en het debat is allesbehalve gesloten. 

Begin 2026 nemen de Provinciale Staten een besluit over de definitieve plaatsingsvisie. Tot 

die tijd blijft Bollenstreek aan Zet druk uitoefenen voor een transparant en eerlijk proces mét 

inwoners in beeld. 

 

Tot slot 

Met het zomerreces in zicht nemen ook wij even gas terug. De raadszalen worden stiller, de 

agenda’s leger, maar de dossiers blijven liggen. Vanaf september zijn we weer volop actief 

in alle vier de gemeenten. 

Tot die tijd blijven we achter de schermen bereikbaar voor vragen, ideeën of zorgen. Wil je 

na de zomer actiever meedenken of bijdragen aan ons initiatief? Laat het vooral weten! 

       info@bollenstreekaanzet.nl 

        Facebookgroep – Bollenstreek aan Zet 

     Telegram of Whatsapp 

Bollenstreek aan Zet draait op vrijwilligers. Wil je ons steunen met een donatie of 

sponsorbijdrage? Neem contact op via: 

      penningmeester@bollenstreekaanzet.nl 

Fijne zomer, en tot na het reces! 

 


